
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2012. május hó 24. napján meg-
tartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 

Anderkó Attila alpolgármester 
Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
Csábi Jánosné képviselő 
Dénes László képviselő 
Harcsás Ferenc képviselő 
Léka János képviselő 
 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter körjegyző, Radványi Lajosné pénzügyi fő-
tanácsos, Cződör Attila műszaki főtanácsos, Tószegi Gyula Szlovák Nemzetiségi Önkormány-
zat elnökhelyettese, Szuda György Helyi Választási Bizottság elnöke, Ikládi Lajos Polgárőrség 
vezetője. 
 

Anderkó Attila alpolgármester– Szeretettel köszöntök mindenkit a 2012. május 24-i testületi ülé-
sen. Megállapítom, hogy a testület teljes létszámmal jelen van, tehát határozatképes. Jegyző-
könyv hitelesítőnek szeretném felkérni Léka János és Bertáné Kecskeméti Katalin képviselőket. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 

85/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek Léka Já-
nos és Bertáné Kecskeméti Katalin képviselőket jelölte ki. 

 
Anderkó Attila alpolgármester- Napirendi pontok illetve a testületi anyag kiküldésre került. A 
második és a harmadik napirendi közt Tószegi Gyula szeretne pár szót szólni. Én ennyi változ-
tatást kérnék. 

Radó Tibor polgármester- Én a negyedik napirendi pont előtt szeretnék pár szót szólni az át-
adás-átvételről, illetve az ötödik napirendi pontot szeretném, ha akkor beszélnénk meg, ha 
megjön a vendég.  

Léka János képviselő- Én kérdeznék az adósságbehajtásról és a segélyek osztásáról. A testü-
let szeretne tájékoztatást kapni a Provita és az önkormányzat közötti szerződéséről. Továbbá 
az ambrózfalvi inkasszóval és az Oroscommal kapcsolatban is kérdeznék pár dolgot. 

Anderkó Attila alpolgármester- A napirendi pontokkal kapcsolatban van –e valakinek észrevéte-
le, amennyiben nincs, úgy kérem, fogadjuk el a napirendi pontokat.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Napirend elfogadása 

86/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbiak 
szerint fogadta el: 

1. Az időközi polgármester választás eredményének ismertetése. 

2. A polgármester eskütétele. 

3. A polgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása. 



4. Az önkormányzat költségvetési rendeletének módosítása. 

5. Hulladékszállítással kapcsolatos egyeztetés eredményének ismertetése (Rende-
letalkotás). 

6. Gyermekvédelmi rendelet módosítása. 

7. Tájékoztatás a Kossuth u. 8. szám alatti ingatlannal kapcsolatos tárgyalás ered-
ményéről. 

8. Döntés „Gyógypont” elhelyezéséről. 

9. Tájékoztatás haszonbérleti és bérleti díjakról. 

10. Tájékoztató az ÁNTSZ és Állategészségügyi Állomás előzetes bejárásának ered-
ményéről. 

11. Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási In-
tézmény, Napközi Otthonos Óvoda és Bölcsőde intézményvezetőjének előterjeszté-
se. 

12. Egyebek. 

• Együttműködési megállapodás 
• Óvodai pályázat 
• TÁMOP-6.1.2/11/1. azonosítószámú pályázat 
• Csábi János levelének megtárgyalása 
• Adósságbehajtás 
• Segélyezés 
• Oroscom bérleti díjának megtárgyalása 
• Inkasszó 

 

Anderkó Attila alpolgármester- Felkérem Szuda Györgyöt a Helyi Választási Bizottság elnökét, 
hogy az első és második napirendi pontot vezesse le. Átadom a szót. 

Szuda György Helyi Választási Bizottság elnöke- A Helyi választási Bizottság nevében köszön-
töm a képviselőtestületet és a hallgatóságot. Tájékoztatom a jelenlévőket, hogy Pitvaros köz-
ségben 2012. május 13-án időközi polgármester-választás zajlott le. A választás alkalmával 
napközben különleges esemény nem történt. A választásra jogosult 1253 pitvarosi lakos közül 
717 választópolgár járult az urnához. A Szavazatszámláló Bizottságok illetve a Helyi Választási 
Bizottság 704 szavazatot vett figyelembe érvényesként. Az eredményjegyzőkönyv adatai alap-
ján a Választási Bizottság megállapította, hogy Radó Tibor független jelölt 438 szavazatot ka-
pott, Gémes Sándor a FIDESZ-KDNP jelöltje pedig 266 szavazatot kapott. Ennek alapján Pitva-
ros Község polgármestere Radó Tibor független jelölt lett.  

Szuda György Helyi Választási Bizottság elnöke kiveszi az esküt a polgármestertől és aláíratja 
az esküokmányt. 

A polgármester leteszi az esküt. 

 
Anderkó Attila alpolgármester- Az első és második napirendi pont megtárgyalása után a pol-
gármester illetményének és költségtérítésének megállapítása következik. Ezek összegszerűsé-
gére a Vagyonnyilatkozatok kezelésével megbízott Bizottság elnökének Dénes Lászlónak át-
adom a szót. Előtte azonban Tószegi Gyula szeretne pár szót szólni. 
 
Tószegi Gyula Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese- A Szlovák Nemzetiségi 
Önkormányzat nevében gratulálok Radó Tibor polgármesterként történő megválasztásához. 
Pitvaros érdekében nyugalmas és eredményes munkát kívánunk a ciklus hátralévő részében.  

Radó Tibor polgármester- Nagyon szépen köszönöm. 



3.Napirendi pont: A polgármester illetményének és k öltségtérítésének megállapítása.  

Dénes László képviselő- Mivel Radó Tibor főállású polgármesterként indult, ezért törvényi elő-
írás szerint 8,5-es és 11-es közti szorzó közül választhatott a Bizottság. A Bizottság a 8,5-es 
szorzót választotta. Ez a köztisztviselői illetményalap -38.650 Forint- 8,5-szerese, azaz 328. 
525 Ft. Ezen felül a polgármestert törvény szerint költségtérítés illeti meg; a Bizottság a 20%-os 
költségtérítést javasolja, mely 65.705 Forint. 

Radó Tibor polgármester- Szeretném kérni a képviselőtestületet, hogy fogadják el azt az ajánla-
tomat, miszerint a polgármesteri feladatokat 6 órában fogom ellátni. A költségtérítésemet pedig 
nem kívánom felvenni, kérem ezért, hogy annak folyósítását függesszük fel. 

Dénes László képviselő- Ez alapján a bér napi hat órára 246. 394 Forint. A költségtérítés ösz-
szege pedig 49.279 Forint, de akkor ez felfüggesztésre kerül.  

Anderkó Attila alpolgármester- Aki ezzel a javaslattal egyetért kérem szavazzon. 

A képviselőtestület 3 igennel és 4 nemmel szavazott, így megállapítást nyert, hogy a napirendi 
pontban döntés nem született, a határozati javaslatot a képviselőtestület elvetette.  

Anderkó Attila alpolgármester- Én szeretném megköszönni a képviselőtestületnek, hogy január 
19-e óta segítették a munkámat; és átadom a szót Radó Tibor polgármesternek az ülés további 
vezetésére. 

 

4. Napirendi pont: Az önkormányzat költségvetési re ndeletének módosítása.  

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Ez az első költségvetés-módosítás az idén; a tavalyi 
pénzmaradvány került beépítésre.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

11/2012. (V.24.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2012. évi költségvetésének módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

6. Napirendi pont: Gyermekvédelmi rendelet módosítá sa. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- A helyi gyermekvédelmi rendelet függelékeként szereplő ét-
kezési térítési díjakat mellékletbe kell áttenni. Ennyi lenne a változás és beletesszük a 
tagintézményekre vonatkozó gyermekétkeztetési díjakat is. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

12/2012. (V.24.) önkormányzati rendelete 

a gyermekvédelem helyi szabályozásáról szóló 10/2006.(IV.4.) önkormányzati rendelet módosí-
tásáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

7. Napirendi pont: Tájékoztatás a Kossuth u. 8. szá m alatti ingatlannal kapcsolatos tár-
gyalás eredményér ől. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az előző testületi ülésen említettem, hogy a Nemzeti Vagyonkeze-
lő Szervezet érdeklődött a Pitvaros, Kossuth u. 8. szám alatti ingatlant illetően az önkormányzat 



szándékáról. Akkor az a döntés született, hogy a bérlővel egyeztetni kell az esetleges adásvétel 
létrehozásáról. Időközben azonban a bérlő –egészségi állapota miatt- azon gondolkozik, hogy 
visszaköltözik a lányához Szegedre. A szándéka még nem végleges, de rövid határidőn belül 
nyilatkozni fog arról, hogy az ingatlant megkívánja –e vásárolni. Amennyiben igen úgy az elmúlt 
testületi ülésen elhangzottak szerint az önkormányzat megvásárolja az ingatlant a Vagyonkeze-
lőtől és azonnal továbbadja a bérlő részére. Amennyiben a bérlő a vásárlási szándékától eláll, 
úgy az önkormányzat kerül abba a helyzetbe, hogy fenntartja az ingyenes visszaigénylést a 
Vagyonkezelő Szervezettől és akkor 15 évig nem idegenítheti el vagy pedig ingatlanforgalmi 
szakértő általi felértékelés alapján megállapított vételáron megvásárolja az ingatlant. Utóbbi 
esetben az önkormányzat semmiféle kötelezettség nem fogja terhelni, tehát eladhatja vagy bér-
be is adhatja. 

Csábi Jánosné képviselő- Szerintem vonjuk vissza a kérelmünket, és maradjon a Vagyonkezelő 
Szervezet tulajdonában az ingatlan. 

Radó Tibor polgármester- Javaslatom tehát, hogy a képviselőtestület vonja vissza az ingyenes 
tulajdonba vételi kérelmét, azzal a kiegészítéssel, hogy további tárgyalás esetén újra elővesz-
szük ezt az ügyet. Aki ezzel egyetért, kérem szavazzon most. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Pitvaros, Kossuth u. 8. szám alatti ingatlan ügye (Nemzeti Vagyonkezelő Szervezet) 

87/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Pitvaros, Kossuth u. 8. szám alat-
ti ingatlanra vonatkozó, a Nemzeti Vagyonkezelő Szervezetnél ingyenes tulajdonszer-
zésre benyújtott kérelmét visszavonja. Amennyiben az ingatlanra a későbbiekben har-
madik személy vételi szándékot jelentene be, abban az esetben a Vagyonkezelő Szer-
vezettel újra tárgyalást kezdeményez a testület. 
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal és folyamatos 
Értesül:  Nemzeti Vagyonkezelő Szervezet 

 

8. Napirendi pont: Döntés „Gyógypont” elhelyezésér ől. 

Radó Tibor polgármester- kiküldésre került a megyei tisztifőgyógyszerész véleményezése.  

Harcsás Ferenc képviselő- Szerintem ki kell hívni a vezetőjüket, az nem kifogás, mert másnak 
csökken a forgalma. Több bolt is megnyílt; ezzel nincs is baj. Ez a vállalkozói élet. Ha eljön a 
vezető tárgyalunk róla; helyet lehet neki biztosítani. Ez a lakosság érdekeit szolgálja.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Én kértem az előző testületi ülésen egy tájékoztatót. Ezt 
most sem kaptuk meg. Szerintem egy életmentő készülék nem hátrány. Engem ez fogott meg, 
nem a gyógyszer része. Sajnos messze vagyunk a kórházaktól; bármennyire siet, sokszor nem 
tud időre kiérni a mentő. 

Léka János képviselő- Én azon vagyok, hogy ez mindenképpen megvalósuljon. 

Radó Tibor polgármester- Az elhangzottak alapján akkor javaslom, hogy a „Gyógypont” szak-
mai csoport kérelmét a tárgyalások lefolytatása érdekében a következő testületi ülésig napoljuk 
el; és akkor a következő testületi ülésre meg is lesz hívva a vezetőjük. Aki ezzel egyetért, ké-
rem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  „Gyógypont” szakmai csoport kérelme 

88/2012.(V.24.) 



H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a „Gyógypont”-tal kapcsolatos napi-
rendi pontot a következő testületi ülésig elnapolta, s felkéri a polgármestert, hogy a 
csoport vezetőjét az ülésre hívja meg. 

 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal  
Értesül:  szakmai csoport vezetője 

 
9. Napirendi pont: Tájékoztatás haszonbérleti és bé rleti díjakról.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az egységes egyeztetés majd augusztusban lesz, most a két bér-
leti díjat kell végre megbeszélni. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Szeretném elmondani, hogy szerintem egységesíteni 
kellene ezt az egész rendszert. Egységes bérleti díjat kell megállapítani mindenki számára.  

Léka János képviselő- A Húsbolt és a Gyógyszertár bérleti díjáról van most szó. Javaslom, 
hogy az-az összeg maradjon, amit költségvetéskor döntöttünk el. Amit akkor meghatároztunk 
az egy tisztességes bérleti díj. 

Harcsás Ferenc képviselő- Személytől függetlenül kell ezt a rendszert kialakítani. Azonkívül, 
szerintem meg lehet érdeklődni másik községektől, hogy ott mennyi a bérleti díj. Így nem ér 
senkit vád, hogy netalán valakivel kivételezünk. 

Csábi Jánosné képviselő- Az egységes rendszer kialakítása után, minden szerződésbe bele 
kell venni az inflációkövető mértéket.  

Dénes László képviselő- A polgármesternek egy egységes tervezetet kell készítenie és azt ha 
megbeszéljük, tudunk dönteni a bérleti díjakról. 

Radó Tibor polgármester- Aki az elhangzott javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Bérleti, haszonbérleti díjak egységes rendszere 

89/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri e polgármestert, hogy a kö-
vetkező testületi ülésre a bérleti és haszonbérleti díjakkal kapcsolatban egységes, 
rendszerbe foglalt javaslatot terjesszen elő. 
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 

 
10. Napirendi pont: tájékoztató az ÁNTSZ és Állateg észségügyi Állomás el őzetes bejárá-
sának eredményér ől. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az ÖNO áthelyezéséről van szó. Az ÁNTSZ azt mondta, hogy nem 
ő fog dönteni ebben az ügyben, nem az ő hatásköre, de szerintük semmi baj nem lesz, ők jónak 
tartják az épületet. Az Állategészségügyi Állomás képviselője elmondta, hogy minimális átalakí-
tást végre kell hajtani, ha a szociális étkeztetés és házi gondozás átkerül a Művelődési Házba. 
Szekrényt kell beállítani, a tisztítószernek is külön szekrényt kell beállítani és csempézni kell a 
konyhát. Ahhoz képest, amit vártunk, ez nem túl nagy átalakítás.  

Harcsás Ferenc képviselő- Jó lenne, ha Attila egy költségvetést csinálna, hogy mi mennyibe 
kerülne, mennyibe kerül a munkadíj; és következő testületi ülésen pedig megbeszéljük és tud-
nánk dönteni is. 



Radó Tibor polgármester- Aki az elhangzott javaslattal egyetért, kérem szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Szociális alapszolgáltatás telephelyváltozásával kapcsolatos költségek 

90/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri a polgármestert, hogy a kö-
vetkező testületi ülésre terjessze elő a közösségi szintérnek a házi gondozás és a szo-
ciális étkeztetés átköltöztetése miatt szükségessé váló átalakításának költségvetését.  
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 

 

5. Napirendi pont: Hulladékszállítással kapcsolatos  egyeztetés eredményének ismerteté-
se (Rendeletalkotás).  

Radó Tibor polgármester- Megérkezett a Településtisztasági Kft. gazdasági vezetője, Fekete 
Istvánné és én át is adnám a szót. 

Fekete Istvánné- Mielőtt rátérnénk a díjakra, szeretnék pár szót szólni a hulladékgazdálkodási 
törvény változásáról. Lényege, hogy 2010. január 01-től állami kézre került a hulladékszállítás. 
Ez azt jelenti, hogy 2013-tól nem önkormányzati cég, hanem mi is állami cég leszünk. Pitvaro-
son 2009-ben volt utoljára áremelés, azóta egyáltalán nem volt. A jelenleg kiosztott díjkalkuláci-
óból kiderül, hogy 393 Ft-ra jönne ki az ürítés. Ez nagy megtakarítást jelent. Az érvényben lévő 
szerződés azonban már rég volt módosítva, ezért készítettem egy új szerződést, amire határo-
zatot is kellene hozni, hogy a testület felhatalmazza a polgármestert, hogy aláírja. A rendeletbe 
ürítési díj van meghatározva, az 1. számú mellékletében viszont már a kevesebb ürítési díj fog 
megjelenni. A másik dolog, amit a polgármesterrel beszéltünk, hogy szerkesztünk a lakosság 
számára egy levelet, melyben a környezettudatosságra neveljük a lakosokat egy kicsit, azzal, 
hogy három hulladéksziget lenne kialakítva a településen. Ezek helyét Önök fogják meghatá-
rozni. Azonfelül, ha valakinek többlethulladéka van esetleg, akkor a gépkocsivezetőtől lehet vá-
sárolni felemblémázott zsákot, ez pont a 120 literes edényzet ürítésének díjával egyezik meg. 
Azt is tudni kell, hogy a lakosságnak 3.900 ezer Forint a kiszámlázott kintlévősége.  

Harcsás Ferenc képviselő- Ezért nem akartunk emelni az utóbbi időben. 

Fekete Istvánné- Ehhez még azt is tudni kell, hogy 2013. január 01-től nem az önkormányzat 
hajtja be a kintlévőséget, hanem a NAV. Olyan behajtási jogosítványokkal fog rendelkezni, hogy 
borzasztó. A jelzálogtól kezdve a kilakoltatásig bármi előfordulhat majd. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ezt jó volna a lakosság tudomására is hozni. 

Fekete Istvánné- Még a törvényt nem fogadták el, ez mind még csak tervezet. Sajnos nem lehet 
a kintlévőséget kezelni, ami nagy probléma egy 450 Forintos literenkénti benzinárnál. Van olyan 
réteg is, aki hozzászokott, hogy nem is fizet.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

13/2012. (V.24.)  

önkormányzati rendelete 

a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 
17/2009. (XII.17.) önkormányzati rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 



Fekete Istvánné- Még kellene egy határozatot is hozni, hogy a képviselőtestület felhatalmazza a 
polgármestert a szerződés aláírására. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Felhatalmazás közszolgáltatási szerződés aláírására 

91/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a polgármestert a 
Csongrád Megyei Településtisztasági Kft-vel kötendő közszolgáltatási szerződés alá-
írására. 
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal 

 

Radó Tibor polgármester- A hulladékszigetről is döntenünk kellene. Három helyen lenne elhe-
lyezve, nagyvalószínűséggel ugyanott ahol már volt régebben is. Az edényzetek és az ehhez 
szükséges kellékek megvannak. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Hulladékszigetek helyének kijelölése 

92/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a szelektív hulladék gyűjtésére hul-
ladékszigetet alakít ki a Kiss utca felső részén, a Körjegyzőségi Hivatal Arany János 
utca felé eső részén és a Széchenyi utcában a Vadászházzal szemben. 
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: 30 nap 

 
11. Napirendi pont: Pet őfi Sándor Általános _Iskola és Napközi Otthon, Alap fokú M űvé-
szetoktatási Intézmény, Napközi Otthonos Óvoda és B ölcs őde intézményvezet őjének el ő-
terjesztése.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- felolvassa az előterjesztést. 

Radó Tibor polgármester- Kérdezni szeretném, mivel egész napos iskoláról beszélünk, kötele-
zően kell igénybe venni az étkeztetést? 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Igen, ettől eltérni nem lehet és ezt a szülők is tudják. 
Azonfelül a prémiuméves dolgozó elmegy; egyik pedagógusunk nem szeretne tovább tanítani 
helyette egy szlovák tanárt kell felvennünk. Semmi létszámnövekedés nincs így. 

Radó Tibor polgármester- Kérdezni szeretném, ha esetleg nem sikerül felvenni egy szakos ta-
nárt, akkor kisegítő tanárt érdemes keresni?  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Nem, mert kötött időbeosztása van, lehet, hogy helyet-
tesíteni is kell időközben. 

Dénes László képviselő – Elhangzott, hogy egy számított álláshely megszűnik, így plusz kiadá-
sok is jelentkezni fognak. Ez költségvetésre kihatással van.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ez a költségvetésbe be lett tervezve, mert ismertük már 
a törvényi előírásokat. Az biztos, hogy bizonyos mennyiségű növekedést fog jelenteni, ráadásul 
nem tudom megmondani, hogy milyen besorolású pedagógus fog jelentkezni.  



Radó Tibor polgármester- Így kérdezném, hogy van –e arra lehetőség, hogy ezt a növekedést 
valahogyan elkerüljük? 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Pillanatnyilag nem látok semmiféle lehetőséget. Nem jó 
dolog, de minden pedagógus tartja a plusz két óra túlórát, ezzel is próbáljuk a növekedést befo-
lyásolni. Lehet azt is választani, hogy nem csináljuk meg az iskolaotthont, és akkor mindjárt 10 
órával kevesebb. 

Radó Tibor polgármester- Az anyagi helyzetünkre való tekintettel, kérem, hogy próbáljunk még 
jobban költségeket csökkenteni, de ettől függetlenül elfogadásra javaslom a határozatot. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Önkormányzati nevelési és oktatási intézmények feladatellátásának alakulása a 2012- 
2013. nevelési/tanévre 

93/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az Ötv. 8.§ (4) bekezdésben kapott 
felhatalmazás alapján, valamint a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. Törvény 24.§, 
52.,53.§ 102.§, 129.§ és 1. számú melléklete, és a köznevelésről szóló 2011.évi CXC. tör-
vény 2012. szeptember 1-én életbe lépő rendelkezései figyelembe vételével megtárgyalta 
az önkormányzati nevelési és oktatási intézmények feladatellátásának alakulása a 2012-
2013. nevelési/tanévre tárgyú előterjesztést, és a következő döntést hozza: 
 
1. A képviselőtestület a 2012-2013-as nevelési/tanévre jóváhagyja a fenntartásában mű-
ködő nevelési és oktatási intézmények osztályainak, csoportjainak, ellátandó óráinak, szá-
mított álláshelyeinek számát, az alábbiak szerint: 
 

A Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapf okú Művészetokta-
tási Intézmény, Napközi Otthonos Óvoda és Bölcs őde: 3 óvodás csoport ( 3 vegyes 
életkorú), 1 vegyes életkorú óvoda-bölcsődés csoport, 10 osztály ( 6 alsósból 1 iskolaottho-
nos, 2 alsós összevont, valamint 4 felsős), 5 napközis és tanulószobás csoport ( 3 alsós, 2 
felsős,), 5 hangszeren, 10 évfolyamon, 4 csoportban történő zeneművészeti oktatás, 781,5 
ellátandó óra/hét és az ehhez tartozó 47,55 (+1 fő Gyed)  fő számított álláshely, ebből : 
36,8 fő pedagógus, ebből  0,955 fő gyógypedagógus. Nevelő oktató munkát közvetlenül 
segítő alkalmazottak: 6 fő (+1 fő Gyed). További foglalkoztatottak: 4,75 fő technikai számí-
tott álláshely. 

 
 Ebből: 

  
Az ambrózfalvi tagintézményben  1 összevont osztály 1-4. évfolyamra, 1 napközis 

csoport, 78 ellátandó óra/hét, 3,685 fő számított álláshely, ebből 0,045 fő SNI, valamint 
0,14 fő pitvarosi nevelők áttanításával. 0,75 fő technikai számított álláshely. Engedélyezett, 
állandó túlórák száma 1 óra/hét az SNI-s tanuló egyéni fejlesztésére, melyet Pitvaroson, sa-
ját gyógypedagógusunk lát el a negyedikes tanulók átutazása alkalmával. 
 

A csanádalberti iskolai tagintézményben  1 összevont osztály 1-4. évfolyamra, 1 
napközis csoport, 77 óra/hét, 3,645 fő számított álláshely, ebből 0,045 fő SNI, valamint 
0,14 fő pitvarosi nevelők áttanításával. 0,5 fő technikai számított álláshely. Nincs engedé-
lyezett túlóra. A gyógypedagógiai ellátás saját pedagógussal, kötelező órában történik, 
helyben. 
  

Az angol és számítástechnika tantárgy szakos ellátottságát pitvarosi nevelőkkel biz-
tosítjuk - a két tagintézmény negyedik osztályosainak - összevont órákon, Pitvaroson. 
 



A csanádalberti óvodai - bölcs ődei tagintézményben 1 vegyes életkorú óvoda-
bölcsődés csoport, ellátandó 52 óra/hét, 2,09 fő számított álláshely, 1 fő kisgyermeknevelő, 
valamint 1 fő nevelő és oktató munkát közvetlenül segítő alkalmazott, ebből 2 fő SNI-s 
gyermek ellátására 2 óra túlóra engedélyezve a helyi, iskolai tagintézmény pedagógusának 
ellátásában. /+1fő GYED-en van kisgyermekével./ 

 
A nagyéri tagintézményben  1 vegyes életkorú csoport, 52,5 ellátandó óra/hét, 2,02 

fő számított álláshely, valamint 2 fő nevelő és oktató munkát közvetlenül segítő alkalmazott. 
 

A pitvarosi óvodában  2 vegyes életkorú csoport, 106 ellátandó óra/hét, 4,085 fő 
számított álláshely, valamint 2 fő nevelő és oktató munkát közvetlenül segítő alkalmazott, 
ebből 1 óra SNI-s gyermek ellátására saját, iskolai gyógypedagógusunkkal. 
Az óvoda alkalmazottja beszédművelő tevékenységet végez a térségi logopédusok mun-
kájának kiegészítéseként az óvodában. 
 

A pitvarosi iskolában  8 osztály, 4 alsós, ebből 1 iskolaotthonos, 4 felső tagozatos, 
2 napközis és egy tanulószobás csoport, ebből 1 alsós, 1 felsős, 1 felsős tanulószoba (vi-
déki gyerekek csoportja), 16 fő SNI, /4óra + tesi, +16 óra iskolaotthon – 5fejlesztős óra= 
+15 óra/ 365,5 ellátandó óra/hét, 18,02 fő számított álláshely, ebből 0,73 fő gyógypedagó-
gus, valamint 3,5 fő technikai számított álláshely. 
 

Az Alapfokú Művészeti Oktatási Intézményben a feladatellátást óraadókkal, szerző-
déses alkalmazással, valamint részmunkaidős foglalkoztatással, helyi nevelők túlórában 
történő alkalmazásával oldjuk meg. A rendelkezések szerint tanító végzettségű, de ének 
műveltségi területtel rendelkező pedagógus is taníthat szolfézst, így saját nevelőink mun-
káját is igénybe tudjuk venni ezen a területen. A jelentkező tanulók létszáma nem végle-
ges, a pótbeíratás után tudjuk a végleges tantárgyfelosztást az első héten elkészíteni, 
majd a szükséges pedagógus létszámokat meghatározni. A következő előterjesztés be-
csült, előzetes jelentkezés felmérése alapján kapott létszám alapján készült. A minősíté-
sünk a kormány hosszabbítási rendelkezése alapján még érvényes.  
 

 A pitvarosi Alapfokú M űvészeti Oktatási Intézményben  a 2012/2013-es tanév-
ben 5 hangszeren, 10 évfolyamon, 4 csoportban folyik oktatás. Ebből: 8 fő zongora, 8 fő 
szintetizátor, 4 fő gitár, 14 fő furulya, 6 fő jelentkezne fuvolára, 20 fő korrepetíciós, 3 fő ze-
nei, felvételi előkészítős képzésben vesz részt. A résztvevő tanulók létszáma jelenlegi fel-
mérés alapján: 35 fő. 8 fő két tanszakon tanul / főleg a fuvola bevezetése miatt/. Az ellá-
tandó órák száma:  50,5 óra/hét. 2,3 fő számított álláshely.  
  A feladatot 4 vidéki hangszeres tanár, valamint 2 helyi nevelő látja el.  
 

 A közalkalmazotti számított létszám 2012-2013-as tanévben az alábbiak szerint 
változik: Egy prémium éves kollega év közbeni nyugdíjazása miatt, valamint egy határozott 
idejű szerződéssel foglalkoztatott kollega helyére pályázatot írtunk ki, mert többlet felada-
tok ellátása ezt indokolja.  

 
Felelős: polgármester, körjegyző 
Erről értesítést kap:  
     Társult önkormányzatok polgármesterei 

A Csanádalberti-Nagyér- Pitvaros körjegyzője 
Petőfi Sándor Ált. Iskola igazgatója 

 

12.Napirendi pont: Egyebek.  

Együttműködési megállapodás 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 



Tárgy:  Együttműködési Megállapodás Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal 

94/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete megtárgyalta és elfogadja a Szlovák 
Nemzetiségi Önkormányzattal kötendő Együttműködési Megállapodást, s egyben elfo-
gadásra javasolja azt a Nemzetiségi Önkormányzatnak is. 
 

Óvodai pályázat 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Erről anyag még nem került kiküldésre. Van egy képes-
ség és készségfejlesztő pályázat, melyhez 30%-os eszközt lehet felhasználni. Tulajdonképpen 
eszközfejlesztést. De hallottunk már olyan pályázatról, hogy 30%-os támogatottságú, de ezek-
kel általában az a baj, hogy nem tudja utána az intézmény fenntartani.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Jó lehet, mert 100%-os támogatottságú. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ezt nagyon körbe kell járni és meg kell nézni, mi az, amit 
tudunk vállalni majd.  

Radó Tibor polgármester- Akkor ezt a napirendi pontot most elhalasztjuk és a következő testü-
leti ülésen beszéljük meg, pontos adatok ismeretében. 

 

TÁMOP-6.1.2/11/1. azonosítószámú pályázat 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- A pályázat lényege, hogy különböző programokat ajánlanak 100%-
os támogatottságban. Amennyiben kell, kihívjuk őket, hogy mit is takar ez a pályázat. 

Léka János képviselő- Nincs ilyenre szükségünk. szerintem mehetünk tovább. 

Csábi Jánosné képviselő- Szerintem se foglalkozzunk vele. 

 

Csábi János levelének megtárgyalása 

Radó Tibor polgármester- Kérdés, észrevétel a levéllel kapcsolatban? 

Léka János képviselő- Várjuk a választ a feltett kérdésekre. 

Csábi Jánosné képviselő- Azért íródott meg ez a levél, mert először nekem tette fel ezeket a 
kérdéseket és igazából én sem tudtam egyikre sem válaszolni.  

Radó Tibor polgármester- Én sajnos nem tudtam felkészülni a levél tartalmából. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ne nézzetek rám, nem a polgármesternek és nem a körjegyzőnek 
lett címezve a levél, hanem a képviselőtestületnek. 

Dénes László képviselő- A közművelődési szerződés 2008-ban lett megkötve. 

Tószegi Gyula Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese- Nem törvénytelenül műkö-
dik a Provita, sőt minden évben kértem és kérem az év lezárását és elszámolását. Az elszámo-
lást mindig behozzuk az önkormányzathoz nehogy bármi ilyenféle probléma felmerüljön. Ha 
kérdés van mondjátok, nem titkos az elszámolás. Semmi ilyenről nincs szó. valóban nagyobb 
összeget fordítunk a Művelődési ház működésére, mint amennyit az önkormányzattól kapunk. 
És erre azért van pénzünk, mert folyamatosan pályázunk.  

Harcsás Ferenc képviselő- Mindenkinek vannak rosszakarói, nekem is vannak, akik azt állítot-
ták, hogy saját zsebbe teszem el a Sportkör pénzét. Ez nem igaz. Fillérre pontosan elkészítjük 
az elszámolást - számlákkal alátámasztva-, ahogy a Provita is, ezt leadjuk az önkormányzat-
nak. Eddig még semmi probléma nem volt vele. 



Radó Tibor polgármester- Felkészülési időt szeretnék kérni, és a következő testületi ülésen 
megbeszélünk minden felmerült kérdést. Akkor majd megtudunk egy válaszlevelet is fogalmazni 
remélhetőleg. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Napirendi pont tárgyalásának elhalasztása 

95/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete e napirendi pont részletes megtár-
gyalását a következő testületi ülésig elhalasztotta. 

 

Adósságbehajtás 

Harcsás Ferenc képviselő- Az a legnagyobb probléma, hogy nálunk nem enged semmit a jog-
szabály. az lenne a kérésünk, ki kellene értesíteni az adósokat, hogy kezdjék el rendezni tarto-
zásukat, ha nem kifüggesztésre kerül a neve. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Megnéztem a jogszabályt és meg lehet csinálni. Már a lejárattól 
számított 10 nap után ki lehet függeszteni. 

Harcsás Ferenc képviselő- Ezt szeretnénk. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ez jó határozati javaslat, csak bele kell venni egy olyan 
kitételt, hogy aki hajlandóságot mutat a fizetésre, az ne kerüljön kifüggesztésre. 

Léka János képviselő- lényeg, hogy az adósság-terv szerint történjen meg a behajtás. A kiérte-
sítés 15 napon belül legyen meg, és attól kezdve 30 napon belül történjen meg a kifizetés. 
Amennyiben ez nem történik meg, ki kell függeszteni név, utca, házszám és összeg szerint. 
1000 Forint felett legyen benne mindenki. Ezt testületi határozatba szeretnénk foglalni is ha le-
het. 

Radó Tibor polgármester- Ha valaki kiértesíthetetlen, az ő neve is kifüggesztésre kerüljön? 

Csábi Jánosné képviselő- Igen. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Internetre nem kerülhet fel, csak helyben szokásos módon lehet 
közzétenni. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Adóhátralékkal rendelkező helyi lakosok névsorának és tartozásuknak a helyben szoká-
sos módon történő kifüggesztése 

96/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri a körjegyzőt, hogy az adó-
hátralékkal rendelkezőket 15 napon belül szólítsa fel tartozásuk rendezésére. A felszó-
lító levélbe kerüljön bele, hogy amennyiben 30 napon belül nem rendezi a tartozását, il-
letve részletfizetési kérelmet nem nyújt be a hátralékos összeg megfizetésére, abban 
az esetben az 1.000.-Ft-ot meghaladó adóhátralékkal rendelkező személy neve és a 
tartozás összege a helyben szokásos módon kifüggesztésre kerül a önkormányzat hir-
detőtáblájára. 
 
Felelős:  körjegyző 
Határid ő: bentiek szerint 

 

 



Segélyezés 

Léka János képviselő- Megint csak azt tudom mondani, hogy ne kapjon segélyt, akinek a telke 
gazos. Nem kell feltétlenül ásott kertnek lenni csak rendezett legyen. Látszódjon rajta, hogy 
művelve van. Ne legyen tiszta parlagfű az egész terület. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ezt el kell napolni, mert ezt pontosan meg kell határozni, hogy mi 
számít rendezettnek és mi nem. 

Léka János képviselő- Látszódjon rajta, hogy rendezett. Legyen levágva vagy lekaszálva a fű, a 
gyom. Ne legyen parlagfű és ne legyen rajta csalán.  

Harcsás Ferenc képviselő- Jó gazda módjára tartsa rendbe az illető a portáját. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ehhez a rendeletet is módosítani kell. A képviselőtestületnek érde-
ke az, hogy konkrétan meghatározza, mi számít rendezettnek és mi nem. Soroljátok fel, hogy 
pontosan mit is akartok. Parlagfű és gyomnövénye ne legyen; ez egy jó kitétel. De meg kell ha-
tározni hány cm-es legyen a fű; akkora bonyodalom lesz belőle, mert mi van ha azt mondja, 
hogy az övé sem különb a másénál. 

Léka János képviselő- Összegyűjtöttem pár dolgot. A segélyek és a közmunkaprogramba törté-
nő foglalkoztatás feltétele legyen a lakókörnyezet rendezettsége, tehát felmagzott gyomnövé-
nyek ne legyenek, látszódjon a rendszeres gondozás. Nem kell nagy dolgokat írni. Látszik az, 
ha le van nyírva a fű. Más községben ez működik, nálunk is meg kell próbálni végrehajtani.  

Dénes László képviselő- Ez rendeletmódosítást igényel, következő testületi ülésre legyen elő-
készítve a tervezet és akkor majd döntünk, hogy úgy jó-e. 

Radó Tibor polgármester- A határozatot kiegészítenénk azzal, hogy felkérjük Léka János, hogy 
működjön közre a rendeletalkotás folyamatában. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon: 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Rendeletmódosítás előkészítése 

97/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a „szociális” rendeletébe bele kí-
vánja foglalni a segélyezés kitételeként az adott egyén ingatlanának, lakókörnyezeté-
nek rendezettségét. Felkéri a körjegyzőt, hogy a módosítás tervezetét a következő tes-
tületi ülésre készítse elő. Felkéri Léka János képviselőt, hogy a rendezettség kritériu-
mának kialakításánál, meghatározásánál működjön közre – megelőzendő az esetleges 
túlzottan általános, illetve diszkriminatív elemek rendeletbe való bekerülését. 
 
Felelős:  körjegyző, Léka János képviselő 
Határid ő: bentiek szerint 
 

Oroscom bérleti díjának megtárgyalása 

Léka János képviselő- Kérnénk a polgármestert, hogy kezdje meg az Oroscom vezetőjével a 
bérleti díj fizetésére vonatkozó tárgyalásokat. Az almérő bérleti díjáról lenne most szó.  

Dénes László képviselő- Erről az Oroscom képviselőjével kell ezt megbeszélni. 

Radó Tibor polgármester- Határozatot hozhat a testület, hogy felkéri a polgármestert tárgyaljon 
a helység használójával. 

Léka János képviselő- És igenis jó lenne, ha a testület is részese lenne ennek az egésznek és 
mi is figyelemmel tudnánk követni a pénzmozgást. 

Radó Tibor polgármester- Aki ezekkel a javaslatokkal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 



Tárgy:  Egyeztetés a kábeltévé fejállomásának bérleti díja, illetve villamos energia felhasználá-
sa ügyében 

98/2012.(V.24.) 
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri a polgármestert, hogy a fej-
állomás elhelyezésére szolgáló helyiség bérleti díjáról, illetve az áramfogyasztásról 
kezdjen tárgyalásokat az Oroscom Kft. ügyvezetőjével, és a társulás elnökével A testü-
let kéri, hogy a tárgyalások eredményéről a polgármester a legközelebbi ülésen adjon 
tájékoztatást, mely ülésre meg kívánja hívni az ügyben érdekelt felek képviselőit. 
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 

 

Inkasszó 

Léka János képviselő- Arról lenne szó, hogy Ambrózfalva polgármestere kijelentette, hogy ki-
vonja az iskolát a társulásból, ha nem lesz leállítva az inkasszó. Nem értem ha nem tartozik, 
miért nincs levéve az inkasszó. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az inkasszó tartozás nélkül rajta van minden társulási tagon. A 
Társulási Megállapodás alapján van Ambrózfalván is inkasszó. Ezt le se lehet venni. Ha nem 
tartozik az inkasszó áll, van és kész; gyakorlatilag, ha nem tudna róla észre sem venné. 

Csábi Jánosné képviselő- Ezt magyarázzátok el neki is. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Náluk Erdélyiné Marika a jegyző; én beszéltem vele, hogy elmond-
ja neki ezt. Vagy beszéljek a polgármesterrel én. Azt mondta akkor, hogy Ibolya el fogja mon-
dani neki. Erre én nem tudok mit mondani. 

Radó Tibor polgármester- Május 31. a határidő, hogy elvigye az iskolát. Ezt ilyen rövid határ-
időn belül nem is lehet megcsinálni. 

Radó Tibor polgármester- Az összes tagintézmény beleegyezése kell ahhoz, hogy elvigye az 
iskolát. 

Léka János képviselő- Voltak már itt furcsaságok. 

 

Miután további kérdés, észrevétel nem merült fel a polgármester megköszönte a részvételt és 
az ülést bezárta. 

Kmft. 
 

 Anderkó Attila Radó Tibor  
 alpolgármester polgármester 
 
   
   Dr. Sarkadi Péter 
  körjegyző 
 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin Léka János 
 jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő 
 


